
Protokół nr 59/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 26.10.2023 r. 

 

Data posiedzenia: 26.10.2023 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Nieobecni radni: Alicja Zuch, Urszula Wachtarczyk 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2023-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2023 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/167/20 Rady Gminy 

Gorzyce z dnia 25 maja 2020 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, zespołach szkolno-przedszkolnych i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gorzyce. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i 

ustalenia ich przebiegu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Gorzyce z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników sądowych na kadencję 

2024-2027. 

10. Wnioski i zapytania. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 



Ad 1 

W dniu 26.10.2023 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.:  

Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Sekretarz Gminy Marię Władarz, Skarbnik Gminy Renatę 

Seman, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek posiedzenia. 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag do porządku posiedzenia został on przyjęty przez 

aklamację. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż wyłożony został 

protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego 

można zgłaszać uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku 

zgłoszenia uwag zostaną one rozpatrzone przez Radę Gminy, w przypadku ich braku protokół 

przyjęty zostanie w proponowanym brzmieniu. 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny  za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty  za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja Budżetu  za      8  przeciw ………  wstrzymał ……... 

Komisja Skarg  za      6  przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Gorzyce na 2023 rok (zał. nr 3) 

W otwartej głos zabrali: 

- radna Dominika Styrnol zapytała czy zorganizowany w dniu wyborów transport do lokali 

wyborczych cieszył się dużym zainteresowaniem ze strony mieszkańców.  



- Sekretarz Gminy Maria Władarz odpowiedziała, że nie było chętnych ani na transport 

wyborców niepełnosprawnych ani na bezpłatny gminny przewóz dla wyborców ujętych  w 

spisie  wyborców w stałym obwodzie głosowania. 

- radny Piotr Zimny wyraził zainteresowanie czy realizacja zadania „Wymiana wentylatora 

sekcji wywiewu w centrali wentylacyjnej Menerga zainstalowanej w GOTSiR Nautica w 

Gorzycach” za kwotę 18.500 zł, nastąpi jeszcze w tym roku. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że tak.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny  za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty  za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      8  przeciw ..........  wstrzymał ……... 

Komisja Skarg  za      6  przeciw ……... wstrzymał ……… 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos  Z-cy Wójta Danielowi 

Kuraszowi, który przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały 

nr XIX/167/20 Rady Gminy Gorzyce z dnia 25 maja 2020 roku w sprawie przyjęcia 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, zespołach 

szkolno-przedszkolnych i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gorzyce (zał. nr 4) 

 

Radni szczegółowo odnieśli się do projektu uchwały, przedstawiając argumenty „za’ i 

„przeciw” zaproponowanej wersji regulaminu wynagradzania nauczycieli.  

W dyskusji udział wzięli również przedstawiciele Związków Zawodowych Pani Zyta Czyż 

oraz Pan Arkadiusz Gajda, poddając pod rozwagę by dodatek motywacyjny dla nauczycieli 

naliczany był procentowo a nie kwotowo, gdzie kwotą bazową byłaby stawka zasadnicza 

nauczyciela dyplomowanego. Pani Zyta Czyż dodała, że to tylko propozycja, bo można też 

rozważyć inną kwotę bazową, ale musiałaby ona być jednakowa dla wszystkich.   

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zaproponował jeszcze rozważenie koncepcji 

zwiększenia stawek dodatku motywacyjnego w następujących kwotach:  

200 zł za 6 spełnionych kryteriów 

250 zł za 7 spełnionych kryteriów 

300 zł za 8 spełnionych kryteriów i więcej 

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz powiedział, że zmiana wyliczenia dodatku motywacyjnego z 

kwotowego na procentowy, to istotna zmiana, która wymaga wszczęcia nowej procedury 



związanej z przygotowaniem projektu uchwały. Jeśli wolą rady będzie wprowadzenie tych 

zmian, to na najbliższej sesji uchwała nie może zostać podjęta. Projekt uwzględniający 

zmiany zostałby przygotowany na listopadową sesję – dodał.  

W związku z licznymi wątpliwościami i szeroko rozwiniętą dyskusją w sprawie regulaminu 

wynagradzana nauczycieli oraz proponowanych rozwiązań, Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Stanisław Zbroja poddał pod głosowanie następujące wnioski: 

 

1) Wniosek w sprawie przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego 

procentowo, w wysokości zaproponowanej przez związki zawodowe tj.  

- 1,5% miesięcznie przy spełnieniu 3 kryteriów 

- 2% miesięcznie przy spełnieniu 4 kryteriów 

- 3 % miesięcznie przy spełnieniu 5 kryteriów 

- 4% miesięcznie przy spełnieniu 6 kryteriów 

- 5% miesięcznie przy spełnieniu 7 kryteriów 

- 8% miesięcznie przy spełnieniu 8 kryteriów. 

oraz dopisania w pkt 6 kryteriów, na podstawie których określa się wysokość dodatku 

motywacyjnego, ppkt e) w brzmieniu: udział i opieka nad uczniami podczas 

wycieczek szkolnych. 

W głosowaniu jawnym 15 głosami „za” radni opowiedzieli się powyższym 

wnioskiem.  

 

2) Wniosek w sprawie kwoty bazowej wypłacanego dodatku motywacyjnego by była to 

miesięczna stawka wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela dyplomowanego 

W głosowaniu jawnym 18 głosami „za” radni opowiedzieli się za powyższym 

wnioskiem. 

 

3) Wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad wspólnego posiedzenia Komisji RG 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/167/20 Rady Gminy Gorzyce z 

dnia 25 maja 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, zespołach szkolno-przedszkolnych i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gorzyce i przygotowanie nowego projektu 

uchwały, z uwzględnieniem zmian, na listopadową sesję Rady Gminy. 

W głosowaniu jawnym wniosek przyjęty został jednogłośnie 19 głosami „za” bez 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się”. 



 

 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych (zał. nr 5) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał kto teraz utrzymuje drogę, o której mowa w uchwale.  

- Pani Izolda Gajowska odpowiedziała, że dotychczas droga ta była drogą 

wewnętrzną, utrzymywaną przez Gminę. Obecna zmiana polega na tym, że będzie to 

droga publiczna i wszystkie decyzje będą wydawane na podstawie ustawy o drogach 

publicznych. 

- Wójt Gminy Daniel Jakubczyk dodał, że całkowity koszt przejęcia wywłaszczonych 

fragmenty nieruchomości pokrył inwestor inwestycji nie drogowych. Ponadto jest to 

droga dojazdowa, pozwalająca skomunikować kilkanaście działek inwestycyjnych z 

ulicą Raciborską.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

 

Komisja Rodziny za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg za      6  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik 

Referatu Kultury, Sportu i Bezpieczeństwa Stefanii Kwapulińskiej, która przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Gorzyce z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie, na rok 2024 (zał. nr 6) 



W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania 

opinii. 

Komisja Rodziny za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      6  przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ..........  wstrzymał ……... 

Komisja Skarg za      6  przeciw ……… wstrzymał ……... 

 

Ad 9  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu 

Organizacyjnego Małgorzacie Warzeszka, która przedstawiła uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie wyboru ławników sądowych na kadencję 2024-2027 (zał. nr 7) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      6  przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ..........  wstrzymał ……... 

Komisja Skarg za      6  przeciw ……… wstrzymał ……... 

 

Ad 10 

Wnioski i zapytania. 

- radny Eugeniusz Katryniok powiedział, że przejeżdżając niedawno obok nielegalnego 

wysypiska śmieci w Bluszczowie można było zauważyć, że przybyło tam beczek z odpadami. 

Czy ktoś prowadzi nad tym kontrolę – zapytał.  

- Pani Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że w ostatnim czasie firma zewnętrzna 

weszła w teren w celu przeprowadzenia identyfikacji rodzaju i ilości znajdujących się tam 

odpadów, ze wskazaniem możliwych sposobów ich zagospodarowania. Odpady zostały 

posegregowane i umieszczone w nowych mauzerach i stąd też być może wrażenie, że 

odpadów jest więcej.  

- radna Beata Młynarczyk stwierdziła, że egzamin ósmoklasisty z matematyki, wśród uczniów 

szkół z terenu Gminy Gorzyce, wypadł stosunkowo słabo. Stwierdziła, że Gmina jako organ 

prowadzący powinna podjąć jakieś działania w celu wyjaśnienia, gdzie leży przyczyna tego 

problemu i jak zapobiec temu w przyszłości. 



- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny przedstawił korespondencję, która wpłynęła do 

biura rady: 

 

• Pismo z dnia 10.10.2023 r. w której gmina Toszek w związku z podjęciem Uchwały 

Nr LX/692/2023 w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją 

o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 

administracji i innych powiązanych tematycznie, zwraca się z prośbą o podjęcie 

tożsamej uchwały. 

Radni zdecydowali, że pismo należy przekazać do Śląskiego Związku Gmin i 

Powiatów celem podjęcia inicjatywy w przedmiotowej sprawie.  

 

• Skarga mieszkańca Odry z dnia 16.10.2023 r. (data wpływu 17.10.2023 r.) na 

działalność Wójta Gminy Gorzyce. 

Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny poinformował, że na Sesji w dniu 

30.10.2023 r. pod głosowanie poddany zostanie wniosek o przekazaniu skargi do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu rozpatrzenia i wydania opinii.  

   

Ad 11 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu 26 października 2023 r. 

o godz. 17.45. 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Stanisław Zbroja 

 

 

Protokół przygotowała 

Monika Radzik 


